
Protokół nr 13 
 
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska z dnia 
18 marca 2008 r.  
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji wg załączonej listy 
obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek.  
 
Tematem posiedzenia była: 
 

1. Informacja na temat ściągalności podatków za rok 2007, opłat za wodę, ilość zwolnień 
podatkowych i ich wartość.  

2. Sprawy róŜne/omówienie materiałów na najbliŜszą sesję Rady Gminy.  
 
Ad. pkt. 1.  
 
Wójt Gminy przedłoŜył informację na temat spłacalności windykacji podatku w 2007 roku. 
 
Informacja pisemna stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Następnie Wójt Gminy przedłoŜył informację  na temat stanu ściągalności podatków za rok 
2007 z wyszczególnieniem osób prawnych i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nie 
posiadających osobowości prawnej, informację na temat ilości zwolnień podatkowych, 
a takŜe opłat za wodę. PrzedłoŜona informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. pkt. 2.  
 
Komisja przystąpiła do analizy projektów uchwał mających być przedmiotem obrad XIX sesji 
Rady Gminy Pabianice.  
 
Wójt Gminy kolejno przedkładał projekty uchwał  
 
Jako pierwszy przedłoŜył projekt uchwały w sprawie ustalenia na rok 2008 „Regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość 
i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw, a takŜe wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego 
oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania”. Poinformował, Ŝe regulamin jest 
ustalony i zaopiniowany przez dyrektorów szkół i związki zawodowe, wszystkie jego 
uzgodnienia pozostają na poziomie roku 2007, na rok 2008 nie przedkłada się Ŝadnych zmian.  
Projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie – stanowi on zał. nr.   do protokołu.  
 



Nad projektem uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatelstwa Gminy 
Pabianice” Panu Bernardowi Debichowi członkowie Komisji wypowiedzą się głosowaniu na 
sesji Rady Gminy. Projekt uchwały wraz z wnioskiem Komisji Samorządowo-Społecznej 
i Organizacyjnej  stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Komisja rozpatrując projekty uchwał w sprawach o zaopiniowaniu projektu Rozporządzenia 
Wojewody Łódzkiego w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina 
Neru” i Tuszyńsko-Dłutowsko- Grabiańskiego poparła wniosek Komisji Ochrony Środowiska 
i Rozwoju o zdjęcie z porządku obrad najbliŜszej sesji powyŜszych projektów uchwał, 
odbycie spotkania z zainteresowanymi w tej sprawie sołtysami gminy, a takŜe 
przedstawicielami tych miejscowości, w których planuje się urządzenie w/w obszarów.  
 
Kolejny przedłoŜony projekt uchwały dotyczył zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 
2008. W uzasadnieniu podaje się , Ŝe w związku z przewidywaną w najbliŜszych latach 
budową trasy S-14, która w rejonie Szynkielewa spowoduje, Ŝe droga gminna Górka 
Pabianicka – Szynkielew ulegnie przebudowie (będzie przebiegała nad trasą – S-14) 
proponuje się odstąpienie od realizacji przyjętej w budŜecie modernizacji tej drogi gminnej. 
Drogę w bezpiecznej przejezdności naleŜy utrzymać dokonując bieŜących remontów.  
Kwotę 230.000 zł przeznaczoną w budŜecie na modernizację tej drogi proponuje się 
przeznaczyć na zwiększenie wydatków na asfaltowanie drogi w Majówce o kwotę 138.000 zł 
oraz zwiększenie wydatków na drogę Bychlew – Jadwinin o kwotę 92.000 zł.  
 
Radny J. Kelnerowski poruszył temat dot. utwardzenia drogi łączącej Janowice I 
z Janowicami II. Poddał pod rozwagę, czy istniałaby moŜliwość zabezpieczenia części 
środków finansowych właśnie w powyŜszym projekcie uchwały.  
 
Wójt Gminy poinformował, Ŝe droga, o której mówi radny J. Kelnerowski jest drogą 
powiatową , najpierw naleŜałoby ustalić ze Starostwem Powiatowym, czy posiada środki na 
budowę tej drogi, a my jedynie moglibyśmy wspomóc tę inwestycje, nie moŜemy natomiast 
wykonywać całej inwestycji, bo droga nie naleŜy do  Zarządu Gminnego Dróg.  
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe na sesji Rady Gminy będzie udzielona odpowiedź na 
interpelację dla radnego A. Golewskiego w sprawie utwardzenia poboczy drogi Górka 
Pabianicka – Szynkielew. Projekt uchwały w powyŜszej sprawie stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  
 
Następnym rozpatrywanym  projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 polegający na włączeniu do budŜetu środków 
pozyskanych z Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji Narodowej Agencji Programu „MłodzieŜ 
w działaniu”, program ustalony przez Parlament Europejski w działaniu”. 
W uzasadnieniu podaje się, Ŝe jest to włączenie do budŜetu środków otrzymanych z Fundacji 
Sytemu Edukacji – Narodowa Agencja Programu „MłodzieŜ w działaniu”, która przyznała 
środki pochodzące z Unii Europejskiej dla Szkolnego Klubu Europejskiego” Przyjaciele 
Europy” przy Gimnazjum Adama Mickiewicza. Projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie i stanowi on zał. nr 7 do protokołu.  
 
Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie: 
- zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. w związku z określeniem ostatecznej kwoty 
subwencji oświatowej.  
W uzasadnieniu podaje się , Ŝe w związku z ostatecznymi kwotami przyznanej subwencji 
oświatowej na 2008 r., która to kwota jest wyŜsza od kwoty przyjętej w budŜecie gminy na 



2008 r. o 183 061 zł, a wiąŜe się to z przewidywanym wzrostem wynagrodzeń dla kadry 
pedagogicznej łącznie z awansami zawodowymi o mniej więcej 9-10%. W budŜecie gminy 
przewidywano wzrost wynagrodzeń o 3%. Wobec powyŜszego proponuje się zwiększyć 
planowany fundusz płac biorąc pod uwagę wykonanie wykazane w budŜecie gminy na 
2008 r. w rubryce „przewidywane wykonanie za 2007 r. o 6%. Kwotę naleŜy włączyć do 
budŜetu gminy, aby uzyskać zgodność planów Gminy z Ministerstwem. Kwota ta na razie 
pozostanie w budŜecie gminy w paragrafach, do momentu ukazania się tabeli wynagrodzeń. 
Kwota ta moŜe być niewystarczająca i będzie musiała być uzupełniona Decyzją Rady 
z nadwyŜki budŜetowej . 
Projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie przy 1 głosie wstrzymującym się 
i stanowi on załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Kolejny projekt uchwały równieŜ dotyczył zmian budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok. 
Zmiana polega na zwiększeniu planu wydatków w dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpoŜarowa – o kwotę 40000 zł, jest to kwota, którą przeznacza się na 
dofinansowanie zakupu samochodu dla potrzeb Posterunku Policji w Piątkowski. 
 
Członkowie Komisji w powyŜszych uchwałach opowie się w głosowaniu na sesji Rady 
Gminy Pabianice.  
 
Projekty uchwał stanowią załączniki o numerach nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
W sprawach róŜnych Wójt Gminy przedłoŜył sprawę Państwa ∗∗∗∗∗∗ zamieszkałych 
w ∗∗∗∗∗∗∗. Jest to prośba w/w o udzielenie pomocy finansowej w wykonaniu instalacji 
zasilającej i przyłącza do ich domu, który usytuowany jest w duŜej odległości od drogi 
głównej i do tej pory nie posiada energii elektrycznej. Temat ciągnie się juŜ dość długo. Były 
prowadzone rozmowy z Zakładem Energetycznym w powyŜszej sprawie. Zakład 
Energetyczny wszedłby w inwestycję poprzez wykonanie transformatora i skrzynki, ale dalej 
naleŜy poprowadzić linię energetyczną tj. ok. 400 m. NaleŜy podjąć decyzję co do kosztów 
ponoszonych przez gminę, a takŜe scedowania części na właściciela.  
Wójt poinformował, Ŝe dnia 12.02.2008 r. wystosował pismo do zainteresowanego, iŜ wystąpi 
do Rady Gminy o zabezpieczenie środków finansowych tylko na zakup materiałów 
niezbędnych do wykonania inwestycji, a pozostałe środki leŜą po stronie Państwa ∗∗∗∗∗∗ 
i Zakładu Energetycznego. W tej sprawie powinno być podpisane porozumienie, aby moŜna 
było rozmawiać z radnymi Rady Gminy. 
 
Komisja po zapoznaniu się z powyŜszym tematem podtrzymuje stanowisko Wójta Gminy 
w kwestii zabezpieczenia środków finansowych tylko na zakup materiałów niezbędnych do 
wykonania inwestycji.  
 
Członkowie Komisji podjęli temat dotyczący kiepskiego stanu niektórych dróg gminnych 
i postawili wniosek, aby na sesję Rady Gminy w miesiącu maju zaprosić przedstawiciela 
Zarządu Powiatowego w Pabianicach p. R. Rządzińskiego.  
 
Radna J. Józefczyk wnioskowała o usunięcie 4 pni drzew w Górce Pabianickiej między 
posesją nr 31 a, a 34. Znajdują się one w pasie drogowym.  
Ponadto przy posesji P. Jurewicz w Górce Pabianickiej postawić znak drogowy, który uległ 
przewróceniu.  
 



Komisja podjęła wniosek o ustawienie tablic informacyjnych w Piątkowisku z nazwami ulic: 
Tytanowa, Spizowa , MosięŜna i Miedziana.  
 
Komisja postanowiła odbyć kolejne posiedzenie w temacie analizy sprawozdania 
z wykonania budŜetu gminy Pabianice za rok 2007 w dniu 9 kwietnia br. o godz.10:30.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
Komisji Gospodarczo-Finansowej 

Krzysztof Gąsiorek 
 
 
Protokołowała: 
 
Urszula Czerwonka  


